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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KS § 39 Information: Gymnasiesamverkan 
Dnr KS 2023/55 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar  

att lägga informationen till handlingarna. 

Ärendebeskrivning  
Den 16 juni 2022 fattade riksdagen beslut om hur ungdomars och vuxnas 
etablering på arbetsmarknaden ska göras lättare och hur kompetensförsörjningen 
till välfärd och näringsliv ska förbättras. 

Ändringarna innebär att arbetsmarknadens behov ska vägas in vid planering och 
dimensionering av vissa utbildningar på gymnasial nivå. Mer konkret innebär det 
att när en kommun, region eller enskild huvudman lägger fram vilka 
gymnasieutbildningar eller utbildningar i den kommunala vuxenutbildningen 
(komvux) som ska erbjudas och hur många platser utbildningarna ska ha, ska det 
tas hänsyn till både ungdomarnas efterfrågan och arbetsmarknadens behov. 
Kommunerna ska genom avtal med minst två andra kommuner även samverka 
om planering, dimensionering och erbjudande av utbildning i ett primärt 
samverkansområde.  

Lagändringarna börjar gälla den 1 juli 2023 och tillämpas första gången i fråga om 
utbildning som påbörjas 2025. 

Utredare Lars Stjernqvist med flera fick i uppdrag att utreda en framtida 
gymnasieorganisation på Höglandet inklusive Tranås kommun. 
Höglandsförbundets arbetsutskott gav kommundirektörerna i Nässjö, Sävsjö, 
Aneby, Eksjö och Vetlanda därefter i uppdrag att analysera utredningen och göra 
eventuella kompletteringar och fördjupningar. Parallellt med det arbetet ska en 
dialog föras inom kommunerna, både politiskt och på tjänstemannanivå. Tranås är 
inte en del av uppdraget, men den kompletterande utredningen ska ta upp 
behov/intresse/möjligheten av att skriva fram ett samverkansavtal mellan 
organisationerna. 

Information gavs om utredningarna samt om Aneby kommuns alternativ att ingå i 
ett gymnasiesamarbete inom Höglandsförbundet alternativt genom samverkan 
med Tranås kommun. 

Skolchef Rosemarie Segersson, skolchef i Sävsjö kommun Henrik Wågesson samt 
skolchef i Tranås kommun Cecilia Axelsson föredrar ärendet. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 

Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KS § 40 Finansrapporter december 2022 
Dnr KS 2022/49 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar  

att godkänna finansrapporterna per december 2022. 

Ärendebeskrivning  
Enligt finanspolicyn har kommunstyrelsen ansvar att löpande följa kommunens 
finansiella situation. I bilaga till denna skrivelse finns finansrapporter för Aneby 
kommun, Aneby Miljö och Vatten, AB Stiftelsen Aneby bostäder samt 
kommunkoncernen per den 31 december 2022. 

Koncernens sammanlagda lån uppgår till 470,9 miljoner kronor. Koncernens 
sammanlagda lån uppfyller de finansiella riktlinjerna för ränte- och 
kapitalbindning per den 31 december 2022, enligt finanspolicyn. Dessutom 
uppfyller Aneby Miljö och Vatten AB och Stiftelsen Aneby bostäder riktlinjerna 
var för sig. Aneby kommun uppfyller inte målen avseende ränte- och 
kapitalbindning och förfallostrukturen. Detta beror på att en större del förfaller 
inom ett år, vilket är en följd av att lån har amorterats i stället för att omsättas på 
nytt. Successivt när lån som förfaller omsätts på nytt åtgärdas detta. Aneby 
kommun har minskat sin låneskuld från 129,3 miljoner kronor vid bokslutet 2021 
till 115,7 miljoner kronor vid bokslutet 2022. 

I finanspolicyn finns ett mål att genomsnittsräntan på 12 månader ska förändras 
med maximalt 0,65%. Detta kan bli svårt att uppnå framöver utifrån rådande 
ränteläge. Snitträntorna kommer successivt att öka allteftersom lånen läggs om, 
men tack vare förfallostrukturen inom kommunkoncernen sker det med större 
grad av förutsägbarhet. Fortlöpande värderas beslut om nyupplåning och 
omsättning av lån i hela koncernen utifrån de finansiella riktlinjerna.  
Måluppfyllelse på koncernnivå: 

 2021-08-31 2021-12-31 2022-04-30 2022-08-31 2022-12-31 
Kapitalbindning 
Genomsnittlig kapitalbindningstid 
normalt ska vara 2,5 år. (Tillåtet intervall 
är 1,5 – 4 år) 

2,2 år 
Uppfyllt 

2,2 år 
Uppfyllt 

2,1 år 
Uppfyllt 

2,3 år 
Uppfyllt 

2,0 år 
Uppfyllt 

Räntebindning 
Genomsnittlig duration ska normalt vara 
2,5 år. (Tillåtet intervall är 1,5 – 4 år.) 

2,2 år 
Uppfyllt 

2,2 år 
Uppfyllt 

2,1 år 
Uppfyllt 

2,3 år 
Uppfyllt 

2,0 år 
Uppfyllt 

Kapitalförfall 
Maximalt 35% av kapitalet får förfalla 
inom 1 år. 

26% 
Uppfyllt 

19% 
Uppfyllt 

27% 
Uppfyllt 

21% 
Uppfyllt 

32% 
Uppfyllt 

Ränteförfall 
Maximalt 35% av ränteförfallen får ligga 
inom ett år. 

26% 
Uppfyllt 

19% 
Uppfyllt 

27% 
Uppfyllt 

21% 
Uppfyllt 

32k% 
Uppfyllt 

Ränteförändring 
De genomsnittliga räntekostnaderna ska 
inte fluktuera med mer än 0,65 % från ett 
år till ett annat. 

-0,08% 
Uppfyllt 

-0,03% 
Uppfyllt 

0,03% 
Uppfyllt 

0,2% 
Uppfyllt 

0,23% 
Uppfyllt 

Ekonomichef Maria Engmalm Wallsten föredrar ärendet. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2023-01-13 
      

Beslutet skickas till 
Ekonomichef 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KS § 41 Uppföljning av intern kontrollplan 2022 
Dnr KS 2022/62 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar  

att godkänna uppföljning av internkontrollplan 2022, samt 

att lämna över uppföljningen till kommunfullmäktige. 

Ärendebeskrivning  
Enligt kommunallagen ska nämnderna se till att den interna kontrollen är 
tillräcklig och att verksamheten bedrivs på ett i övrigt tillfredsställande sätt. 
Kontrollplanen ger kontrollaktiviteter för kommunövergripande anslaget och 
kommunserviceavdelningen. Med uppföljningen säkerställs kontrollen och 
eventuella avvikelser kan åtgärdas i det fortsatta arbetet och i internkontrollen. 

Aneby kommuns reglemente för intern revision och kontroll, som antogs av 
kommunstyrelsen 16 januari 2017, § 13, syftar till att säkerställa att 
kommunstyrelsen och samhällsbyggnadsnämnden upprätthåller en 
tillfredsställande intern kontroll. De ska med rimlig grad av säkerhet kunna 
säkerställa att; 

- Verksamheten bedrivs ändamålsenligt och kostnadseffektivt. 
- Ekonomisk rapportering och information om verksamheten är tillförlitlig. 
- Efterlevnad av lagar, föreskrifter, riktlinjer med mera. 

Internkontrollplanen för 2022 fastställdes av kommunstyrelsen 31 januari 2022, § 
62. 
 
Resultatet av uppföljningen av den interna kontrollen ska, med utgångspunkt från 
antagen plan, rapporteras till kommunstyrelsen. 
 
Ekonomichef Maria Engmalm Wallsten föredrar ärendet. 

Beslutsunderlag  
Uppföljning av internkontrollplan för Kommunövergripande anslaget 2022 
Uppföljning av internkontrollplan för Kommunserviceavdelningen 2022 
Tjänsteskrivelse, 2023-01-13 
Protokollsbeslut allmänna utskottet, sociala utskottet, barn- och 
utbildningsutskottet samt samhällsbyggnadsnämnden 
      

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KS § 42 Fastställande av intern kontrollplan 2023 
Dnr KS 2022/386 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar  

att godkänna kommunens interna kontrollplan för 2023 och lämna över planen till 
kommunfullmäktige. 

Ärendebeskrivning  
Enligt kommunallagen ska nämnderna se till att den interna kontrollen är 
tillräcklig och att verksamheten bedrivs på ett i övrigt tillfredsställande sätt. 
 
Aneby kommuns reglemente för intern kontroll, som antogs av kommunstyrelsen 
2017-01-17 § 13, syftar till att säkerställa att kommunstyrelsen och 
samhällsbyggnadsnämnden upprätthåller en tillfredsställande intern kontroll. De 
skall med rimlig grad av säkerhet kunna säkerställa att verksamheten bedrivs 
ändamålsenligt och kostnadseffektivt. Ekonomisk rapportering och information 
om verksamheten ska vara tillförlitlig. Intern kontrollen ska säkerställa efterlevnad 
av lagar, föreskrifter och riktlinjer. 
 
Förslag på kontrollaktiviteter för 2023 års granskning har arbetats fram av 
organisation inom respektive utskott, nämnd och avdelning.  
 
Ekonomichef Maria Engmalm Wallsten föredrar ärendet. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2023-01-13 
Intern kontrollplan 2023 
Protokollsbeslut allmänna utskottet, sociala utskottet, barn- och 
utbildningsutskottet samt samhällsbyggnadsnämnden 
      

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KS § 43 Lönekartläggning 2022 
Dnr KS 2023/76 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar  

att godkänna rapporten, samt  

att anta föreslagen handlingsplan. 

Ärendebeskrivning  
Aneby kommun har genomfört en lönekartläggning enligt Diskrimineringslagens 
krav. Lönekartläggningen har mynnat ut i en rapport med handlingsplan för 
åtgärder. Rapport inklusive handlingsplan ska behandlas av kommunstyrelsen. 

Under hösten 2022 har en lönekartläggning enligt Diskrimineringslagens krav 
genomförts. Kartläggningen har som primärt syfte att utröna och åtgärda om det 
finns några s.k. osakliga löneskillnader mellan kvinnor och män. Kartläggningen 
utgör också en grund för utvärdering av kommunens lönepolitik och dess 
lönepolitiska regler. Enligt Diskrimineringslagen skall denna lönekartläggning 
utföras en gång per år.  

Lönekartläggningen har genomförts av HR-ansvarig i Aneby kommun. 
Kartläggningen genomförs stegvis genom granskning av kommunens lönepolitik, 
kartläggning och värdering av medarbetares arbetsuppgifter, analys av 
löneskillnader och upprättande av handlingsplan. 

Kartläggningen utgår från en kartläggning och värdering av arbetsuppgifter som 
gjorts tillsammans med lokala fackliga parter. 

Den fackliga medverkan har skett genom delaktighet i arbetet med 
arbetsvärderingar samt samverkan av rapporten i kommunens övergripande 
samverkansgrupp. (KÖS)  

Handlingsplanen från föregående lönekartläggning har fullföljts. Risk för 
diskriminering i lönesättning mellan individer identifierades inom 1 grupp vilket 
åtgärdas inom ordinarie process för löneöversyn. Ingen diskriminering 
identifierades mellan grupper. 

Skillnaderna mellan män och kvinnors medellöner har fortsatt att minska från 
föregående år. För 2022 års löner är kvinnornas medellön 99% av männens 
jämfört med 97% föregående år. 

HR-ansvarig Caroline Engström föredrar ärendet. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2023-01-17 
Lönekartläggning 2022 (rapport) 
Bilaga 1 – Boxar utifrån arbetsvärderingar 
Protokollsbeslut allmänna utskottet, 2023-01-23 
      

Beslutet skickas till 
HR 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KS § 44 Löneöversyn 2023 
Dnr KS 2023/77 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar  

att senarelägga starten av 2023 års löneöversyn till dess att Industriavtalet har 
beslutats. 

Ärendebeskrivning  
Aneby kommun förbereder för löneöversyn 2023. Kommunstyrelsens allmänna 
utskott har på delegation att fatta beslut om fördelning av den 
löneöversynsbudget som Kommunfullmäktige har fattat beslut om. 

Nuvarande inflation och samhällsekonomi i stort gör att de ekonomiska 
prognoserna för löneökningar och dess påverkan osäkra. Utifrån den så kallade 
svenska modellen är det industrins avtal som sätter det så kallade ”märket” vilket 
utgör normen för lönekostnadsökningar i Sverige. Enligt tidsplan ska industrins 
avtal vara färdigförhandlat senast 31 mars 2023. Märket bidrar till förhandlingarna 
mellan arbetsgivarnas part SKR och fackförbundet Kommunal där de sätter 
utrymmet för Kommunals avtalsområde 2023. 

I och med det osäkra läget rekommenderar tjänsteorganisationen att avvakta 
beslut om löneöversynens utrymme och därmed pausa löneöversynsprocessen. 

HR-ansvarig Caroline Engström föredrar ärendet. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2023-01-17 
Avtalsrörelsen och svenska modellen, SKR 
Protokollsbeslut allmänna utskottet, 2023-01-23 
      

Beslutet skickas till 
HR 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KS § 45 Årlig uppföljning av det systematiska 
arbetsmiljöarbetet 
Dnr KS 2023/78 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar  

att godkänna den årliga uppföljningen av det systematiska arbetsmiljöarbetet 

Ärendebeskrivning  
Kommunstyrelsen är som anställande myndighet ytterst ansvarig för arbetsmiljön 
för samtliga anställda i Aneby kommun. Samtliga arbetsgivare ska, enligt 
arbetsmiljölagen, årligen följa upp det systematiska arbetsmiljöarbetet, SAM. I 
Aneby kommun genomförs uppföljningen genom en enkät som innehåller frågor 
som chef ska besvara tillsammans med det lokala skyddsombudet och 1-2 
medarbetare.  

Den årliga uppföljningen ska genomföras på alla nivåer inom organisationen i 
syfte att förbättra arbetsmiljöarbetet. Genom att ta del av resultatet av den årliga 
uppföljningen av SAM kan kommunstyrelsen få en överblick av arbetsmiljöarbetet 
och om särskilda insatser behöver planeras och prioriteras in. 

HR-ansvarig Caroline Engström föredrar ärendet. 

Beslutsunderlag  
Sammanställning av enkätsvar 
Protokollsbeslut allmänna utskottet, 2023-01-23 
      

Beslutet skickas till 
HR 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KS § 46 Information: HR 
Dnr KS 2023/20 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar  

att lägga informationen till handlingarna. 

Ärendebeskrivning  
HR-ansvarig Caroline Engström informerar om de förändringarna som kommer 
att ske i samband med implementeringen av det nya kollektivavtalet allmänna 
avtalet som trädde i kraft i samband med årsskifte. Flera rekryteringar pågår och 
börjar närma sig slutskedet. 

 Sjukfrånvaron för 2022 presenteras. Den kumulerade sjukfrånvaron uppgår till 
7,78%, vilket är en ökning av sjukfrånvaron för samtliga avdelningar utom 
samhällsbyggnadsavdelningen. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 

Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KS § 47 Remiss: Dialogversion Rumslig strategi 
för Östergötland 
Dnr KS 2023/69 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar  

att lämna följande yttrande från Aneby kommun över remiss avseende 
”Dialogversion Rumslig strategi för Östergötland”; 

Aneby kommun uppfattar övergripande strategin som ett ambitiöst, intressant och 
gediget dokument för den framtida utvecklingen. Aneby kommun vill trycka på 
behovet av att stärka kopplingarna mellan våra regioner. Inte minst är Södra 
stambanan en viktig nod som kan och borde tillvaratas och utvecklas ytterligare. I 
strategin nämns kopplingen mot Tranås. Aneby kommun ser även behovet av att 
stärka kopplingen längre söderut via stambanan mot Nässjö och vidare mot 
Jönköping. Här finns ett funktionellt samband att utveckla och ta tillvara. 
Förlängd trafikering av Östgötapendeln söderut alternativt av Krösatågen norrut 
skulle stärka och knyta samman regionerna och därigenom förbättra, förstora och 
integrera studie-, bostads- och arbetsmarknadsregionerna ytterligare. 

Ärendebeskrivning  
Region Östergötland arbetar med regional rumslig planering för att åstadkomma 
en långsiktig hållbar utveckling. I missivet till remiss avseende ”Dialogversion 
Rumslig strategi för Östergötland” kan man bland annat läsa; ”Den regionala 
rumsliga planeringen är betydelsefull då vi lever i en regional kontext och behöver 
se helheter i regionala utmaningar men också möjligheter. Rumslig strategi har ett 
östgötskt perspektiv och är vägledande i frågor av mellanregional och 
mellankommunal karaktär och ger inspel till framtida regional och nationell 
planering. Rumslig strategi tar avstamp i det utvecklingsuppdrag som regionen har 
genom Lagen om regionalt utvecklingsansvar (2010:630) och förordningen om 
regionalt tillväxtarbete (2017:583). 

Målet med Rumslig strategi är; En rumslig strategi för Östergötland med en väl 
avvägd rumslig inriktning för Östergötland (strukturbild) som anger en tydlig 
prioritering av olika platsers funktioner och relationer.” 

Den fördjupade dialogen för Rumslig strategi för Östergötland pågår från och 
med 9 januari till och med 11 april 2023. Aneby kommun har fått remissen i 
egenskap av angränsande kommun till Östergötland. 

Samhällsbyggnadschef Michael Wirestam föredrar ärendet. 

Yrkanden 
Maria Lundblom Bäckström (KD) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag till 
beslut. 
 
Beslutsunderlag  
Remiss ”Dialogversion Rumslig strategi för Östergötland” 
Missiv, 2022-12-22 
Tjänsteskrivelse, 2023-01-10 
Protokollsbeslut allmänna utskottet, 2023-01-23 
      

Beslutet skickas till 
Region Östergötland 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KS § 48 Remiss: EU Kommissionens förslag till 
ändringar i förordning om klassificering, 
märkning och förpackning av ämnen och 
blandningar (CLP) 
Dnr KS 2023/85 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar  

att lämna nedanstående yttrande från Aneby kommun avseende remiss av (EG) 
1272/2008. 

Yttrande 
Aneby kommun är övergripande positiv till revideringen av CLP-förordningen då 
denna bidrar till måluppfyllelsen av EU:s nollvision för nettoutsläppen av 
växthusgasen till 2050 och bidrar till giftfri miljö, att människors hälsa och miljö 
inte ska ta skada av kemikalier. 

Aneby kommun tycker att avsikten om tydligare och säkrare information genom 
förändringarna är bra och att detta ska förenkla rådgivningen gentemot 
konsument såväl som för giftinformationscentralen (och motsvarande i andra 
länder) i deras rådgivning gentemot allmänheten. 

Förändringarna ger strängare krav om information om kemikaliernas farlighet på 
varans etikett samt på webbplatsen där varan säljs. Detta ger sammantaget 
konsumenterna möjlighet att göra mer informerade val. 

Förändringarna reducerar riskerna med kemikalier i såväl samhället i stort som för 
den enskilde individen vilket Aneby kommun menar är angeläget och något som 
generellt leder till högre kunskap hos användaren av en produkt och till en säkrare 
hantering av kemiska varor. 

Ärendebeskrivning  
EU-kommissionen föreslår ökade krav för klassificering och märkning av 
produkter med farliga egenskaper. Det handlar till exempel om produkter som 
kan vara hormonstörande. Förslaget innebär att nya faroklasser införs i 
kemikalielagstiftningen CLP. Syftet med förändringen är också att hjälpa 
användare att göra informerade val.   

De tre huvuddelarna i tillägget är: 

- Alla kemikalier klassas enligt den nya klassificeringen och då även kemikalier 
med egenskaper som PBT (Persistenta, Bioackumulerande och Toxiska), vPvB 
(mycket Persistenta och mycket Bioackumulerande), PMT (Persistenta, Mobila 
och Toxiska) och vPvM (mycket Persistenta och mycket Mobila). 

- Förbättra kommunikationen kring kemikaliernas farlighet genom att ändra 
utförandet på etiketterna till större och mer lättförståelig text samt ge företagen 
fler sätt att kommunicera kemikaliernas farlighet. 

- Tillse att alla regler kring klassning, förpackning och märkning av kemiska 
produkter följs i alla led, så även för de aktörer utanför EU som säljer kemiska 
produkter på internet till länder inom EU. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

I mars 2021 antog EU en ny kemikaliestrategi med fokus på att förbjuda de mest 
skadliga kemikalierna i konsumentprodukter som kosmetika, leksaker, 
rengöringsmedel, barnavårdsartiklar, möbler, textilier och material som kommer i 
kontakt med livsmedel. Som ett led i denna gjordes en översyn och 
konsekvensanalys av CLP-förordningen (förordningen om klassificering, 
märkning och förpackning av kemiska ämnen och blandningar). 

Konsekvensanalysen ledde till att EU kommissionen föreslår ändringar i CLP 
förordningen (EG 1272/2008). Aneby kommun är en av 97 utpekade 
remissinstanser över förslaget till ändringar i förordningen. Remissvar lämnas till 
Miljödepartementet senast 31 mars 2023. 

För företag och försäljare finns det genom CLP-förordningen en skyldighet att 
klassificera och informera om farliga egenskaper, som till exempel att en produkt 
är frätande, explosiv, akut giftig eller allergiframkallande. Till listan läggs nu nedan 
egenskaper till: 

- Hormonstörande hälsofarliga 
- Hormonstörande miljöfarliga 
- Persistenta, Bioackumulerande och Toxiska (PBT) 
- Mycket Persistenta och mycket Bioackumulerande (vPvB) 
- Persistenta, Mobila och Toxiska (PMT) 
- Mycket Persistenta och mycket Mobila (vPvM) 
 
Ändringarna kommer sedan att föras in i CLP-förordningen.  
 
Genom revideringen av CLP-förordningen bidrar det till måluppfyllelsen av EU:s 
nollvision för nettoutsläppen av växthusgasen till 2050 och bidrar till giftfri miljö, 
att människors hälsa och miljö inte ska ta skada av kemikalier. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden i Aneby kommun har tillsyn i sista ledet, försäljningen 
ut mot konsument, avseende den kemiska produktens klassning, märkning och 
förpackning. 
 
Miljöinspektör Elin Enhäll föredrar ärendet. 
 
Beslutsunderlag  
Proposal for a Regulation amending Regulation (EC) No 12722008, 2022-12-20 
Remissmissiv CLP, 2022-12-20 
Tjänsteskrivelse, 2023-01-09 
Protokollsbeslut samhällsbyggnadsnämnden, 2023-01-25 
      

Beslutet skickas till 
Miljödepartementet 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KS § 49 Medborgarförslag: Angående 
elproduktion i fjärrvärmeverket 
Dnr KS 2022/358 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 

att ställa sig bakom upprättat svar på medborgarförslag om elproduktion i 
fjärrvärmeverket, samt 

att medborgarförslaget med detta är besvarat. 

Ärendebeskrivning  
Ett medborgarförslag om elproduktion i fjärrvärmeverket i Aneby inkom till 
kommunen den 3 november 2022. Kommunfullmäktige beslutade den 28 
november 2022 att överlämna medborgarförslaget till kommunstyrelsen för 
beredning. 

I medborgarförslaget skrivs; ” Jag föreslår att Aneby kommun satsar på 
elproduktion i fjärrvärmeverket vilket ger el dygnet runt och hela året. 

Det är ju mycket av verksamheten i kommunen som behöver el hela tiden och 
kommunen bör ta sitt ansvar att försörja sig. Genom att elda fjärrvärmeverket för 
fullt uppstår ett överskott av värme som kan användas för fossilfri elproduktion.” 

I förslaget till svar konstateras att Aneby Miljö & Vatten AB under 2021 gjorde en 
förstudie kring elproduktion vid fjärrvärmeverket som visade att det inte är 
ekonomiskt lönsamt. Payoff-tiden, alltså tiden för när en sådan investering blir 
lönsam, var längre än livslängden på både turbin 

och värmeverket i sig. Styrelsen i bolaget beslutade i september 2021 utifrån 
förstudien att inte investera i en turbin för elproduktion 

I och med att förutsättningarna har förändrats sedan styrelsens beslut, inte minst 
med ett generellt högre elpris, har Aneby Miljö & Vatten under hösten 2022 
beslutat att gå igenom förstudien på nytt för att se om det nu ändå finns 
förutsättningar för elproduktion vid fjärrvärmeverket. 

Med hänvisning till ovanstående är medborgarförslaget besvarat. 

Samhällsbyggnadschef Michael Wirestam föredrar ärendet. 

Beslutsunderlag  
Medborgarförslag, 2022-11-03 
Tjänsteskrivelse, 2022-12-15  
Förslag till svar på medborgarförslag, 2022-12-15 
Protokollsbeslut allmänna utskottet, 2023-01-23 
      

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Dnr KS 2022/358 

Maria Larsson

Svar på medborgarförslag om elproduktion i 

fjärrvärmeverket 

Tack för ditt medborgarförslag! 

Kommunfullmäktige har mottagit ditt medborgarförslag om 

elproduktion i fjärrvärmeverket i Aneby.  

I medborgarförslaget skrivs; ” Jag föreslår att Aneby kommun satsar på 

elproduktion i fjärrvärmeverket vilket ger el dygnet runt och hela året. 

Det är ju mycket av verksamheten i kommunen som behöver el hela 

tiden och kommunen bör ta sitt ansvar att försörja sig. 

Genom att elda fjärrvärmeverket för fullt uppstår ett överskott av värme 

som kan användas för fossilfri elproduktion.” 

Aneby Miljö & Vatten AB gjorde under 2021 en förstudie kring 

elproduktion vid fjärrvärmeverket som visade att det inte är ekonomiskt 

lönsamt. Payoff-tiden, alltså tiden för när en sådan investering blir 

lönsam, var längre än livslängden på både turbin och värmeverket i sig. 

Styrelsen i bolaget beslutade i september 2021 utifrån förstudien att inte 

investera i en turbin för elproduktion  

I och med att förutsättningarna har förändrats sedan styrelsens beslut, 

inte minst med ett generellt högre elpris, har Aneby Miljö & Vatten 

under hösten 2022 beslutat att gå igenom förstudien på nytt för att se 

om det nu ändå finns förutsättningar för elproduktion vid 

fjärrvärmeverket. 

Med hänvisning till ovanstående är medborgarförslaget besvarat. 

Kommunfullmäktige 

Birgitta Svensson 

Kommunfullmäktiges ordförande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

KS § 50 Medborgarförslag: Välkomst-
/infartsskyltar till de mindre samhällena och 
byarna i kommunen 
Dnr KS 2022/276 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 

att ställa sig bakom upprättat svar på medborgarförslag om 
välkomst/infartsskyltar till de mindre samhällena och byarna i kommunen, samt 

att medborgarförslaget med detta är avslaget i den del som behandlar 
välkomst/infartsskyltar och besvarat i den del som avser skyltning vid Vireda 
skola. 

Ärendebeskrivning  
Ett medborgarförslag om välkomst-/infartsskyltar inkom till kommunen den 20 
augusti 2022. Kommunfullmäktige beslutade den 26 september 2022 att 
överlämna medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. I 
medborgarförslaget önskas att Aneby kommun placerar ut trevliga skyltar för de 
mindre byarna på liknande sätt som Tranås gjort. Förslagsställaren menar att det 
blir ett positivt sigill för landsbygden och tydligt när befolkningen och andra 
passerar igenom samhällena. Förslagsställaren önskar även förbättrad skyltning vid 
Vireda skola. 

Aneby kommun uppfattar förslaget om välkomst-/infartsskyltar som trevligt och 
har arbetat vidare med att utreda förutsättningarna för ett eventuellt 
förverkligande. Skulle förslaget genomföras ser kommunen att det främst skulle 
röra sig om sju samhällen, alltså totalt 14 skyltar om man räknar med två skyltar 
per samhälle. Tranås kommun hade en budget för sina åtta skyltar om drygt 300 
000 kronor. I budgeten ingick bland annat framtagande av skyltarna, tillverkning, 
fundament och montage. Till detta tillkommer arbete med tillstånd och arrenden. 
Därutöver eventuella kostnader för arrenden. Viss summa behöver också avsättas 
årligen för underhåll av skyltarna så att de sedan hålls i gott skick och är vad de är 
tänkta att vara, välkomnande och inbjudande. 

Skyltarna kräver tillstånd hos länsstyrelsen. Trafikverket bedömer sedan skyltens 
utseende, placering och konstruktion och dess lämplighet med hänsyn till 
trafiksäkerheten. Kommunen har tidigare fått tillstånd till infartsskyltar till Aneby 
utmed väg 32 respektive 132. Det var en utdragen process att hitta platser där 
tillstånd slutligen kunde beviljas. Kommunen valde senare att omprioritera de 
avsatta medlen för infartsskyltarna till förmån för annan investering. Översiktligt 
bedöms kostnaden för välkomst-/infartsskyltar i kommunen enligt beskrivet till 
omkring 700 000 kronor. Det kräver dessutom relativt mycket arbete, inte minst 
med markägarkontakter, arrenden och tillstånd. Förslaget är trevligt men 
sammantaget bedöms kostnaderna och arbetet inte möjligt att prioritera i 
nuvarande ekonomiskt läge. 

När det kommer till skyltning av och kring Vireda skola kommer kommunen i 
samband med uppförandet av tillbyggnaden av skolan att se över möjligheterna att 
förtydliga och förbättra denna framöver. Med hänvisning till svaret avslås 
medborgarförslaget i den del som avser välkomst-/infartsskyltar och anses 
besvarat i den del som gäller skyltning vid Vireda skola. 

Samhällsbyggnadschef Michael Wirestam föredrar ärendet. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Beslutsunderlag  
Medborgarförslag, 2022-08-20 
Förslag till svar på medborgarförslag, 2023-01-05 
Tjänsteskrivelse, 2023-01-05 
Protokollsbeslut allmänna utskottet, 2023-01-23 

Beslutet skickas till 
Kommunfulllmäktige 
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Dnr KS 2022/276 

Helena Wistingsgård 

Svar på medborgarförslag om välkomst-/infartsskyltar till de 

mindre samhällena och byarna i kommunen 

Tack för ditt medborgarförslag! 

Kommunfullmäktige har mottagit ditt medborgarförslag om välkomst-

/infartsskyltar till de mindre samhällena och byarna i kommunen. 

I ditt medborgarförslag skriver du bland annat; ”Jag önskar att Aneby 

kommun placerar ut trevliga skyltar för de mindre byarna på liknande 

sätt som Tranås gjort. Det blir ett positivt sigill för landsbygden och 

tydligt när befolkningen och andra passerar igenom. Exempelvis 

välkommen till Vireda, Haurida, Lommaryd, Askeryd osv. Önskar även 

tydliga skyltar om Vireda förskola och skola vid dessa vägar så man 

tydligt ser dem.” 

Aneby kommun uppfattar förslaget om välkomst-/infartsskyltar som 

trevligt och har arbetat vidare med att utreda förutsättningarna för ett 

eventuellt förverkligande. Skulle förslaget genomföras ser kommunen att 

det främst skulle röra sig om sju samhällen och byar, i Askeryd, 

Frinnaryd, Haurida, Hullaryd, Lommaryd, Marbäck och Sunhult. Det 

innebär totalt 14 skyltar om man räknar med två skyltar per samhälle.  

Kommunen har tagit del av Tranås kommuns arbete med infartsskyltar. 

De hade en budget för sina fyra samhällen och åtta skyltar om drygt 

300 000 kronor. I budgeten ingick bland annat framtagande av skyltarna, 

tillverkning, fundament och montage. Till detta tillkommer arbete med 

tillstånd och arrenden. Därutöver eventuella kostnader för arrenden. 

Kommunen äger sannolikt ingen mark där skyltarna kan placeras. Viss 

summa behöver också avsättas årligen för underhåll av skyltarna så att de 

sedan hålls i gott skick och är vad de är tänkta att vara, välkomnande och 

inbjudande.  

Skyltarna kräver tillstånd hos länsstyrelsen. Länsstyrelsen skickar ansökan 

på remiss till Trafikverket som bedömer om skyltens utseende, placering 

och konstruktion är lämplig med hänsyn till trafiksäkerheten.  

Bilaga 2. 1/2



I sammanhanget kan nämnas att kommunen för snart tio år sedan 

arbetade för och fick tillstånd för några infartsskyltar till Aneby utmed 

väg 32 respektive 132. Det var en utdragen process att hitta platser där 

tillstånd till slut kunde beviljas. Kommunen valde senare att omprioritera 

de avsatta medlen för infartsskyltarna till förmån för annan investering. 

Översiktligt bedöms kostnaden för välkomst-/infartsskyltar i kommunen 

enligt beskrivet till omkring 700 000 kronor. Det kräver dessutom 

relativt mycket arbete, inte minst med markägarkontakter, arrenden och 

tillstånd. Förslaget är trevligt men sammantaget bedöms kostnaderna och 

arbetet inte möjligt att prioritera i nuvarande ekonomiskt läge. 

När det kommer till skyltning av och kring Vireda skola kommer 

kommunen i samband med uppförandet av tillbyggnaden av skolan att se 

över möjligheterna att förtydliga och förbättra denna framöver. 

Med hänvisning till ovanstående avslås medborgarförslaget i den del som 

gäller välkomst-/infartsskyltar och anses medborgarförslaget besvarat i 

den del som gäller skyltning vid Vireda skola. 

Kommunfullmäktige 

Birgitta Svensson 

Kommunfullmäktiges ordförande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

KS § 51 Medborgarförslag: Angående förbättrad 
trafiksäkerhet på Parkskolan 
Dnr KS 2022/376 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 

att ställa sig bakom upprättat svar på medborgarförslag avseende förbättrad 
trafiksäkerhet vid Parkskolan samt 

att medborgarförslaget med detta är beviljat. 

Ärendebeskrivning  
Ett medborgarförslag om förbättrad trafiksäkerhet vid Parkskolan inkom till 
kommunen från klass 1A på Parkskolan den 9 november 2022. 
Kommunfullmäktige beslutade den 28 november 2022 att överlämna 
medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning 

I medborgarförslaget skriver eleverna bland annat att bilar kör fort och 
okontrollerat, att de parkerar överallt och att ni är rädda att barn ska komma till 
skada. Elevernas skrivelse innehåller bland annat förslag om flera övergångsställen 
runt skolan, att bara bussar ska få köra vid vändplatsen och att fler 
parkeringsplatser ska anläggas vid FB-hallen. 

Sammanfattningsvis önskas att kommunen ser över och förbättrar 
trafiksäkerheten kring skolan. 

Aneby kommun har under senare år översiktligt tittat på trafiksäkerheten i Aneby 
och runt skolorna. Vid Parkskolan har bland annat några medborgarförslag om 
parkeringsplatser besvarats. 

Utifrån elevernas förslag och synpunkter kommer trafikmätning och analys av 
trafikmiljön vid Parkskolan att genomföras under våren 2023. Säker Trafik i 
Jönköpings län, som är en del av NTF, Nationalföreningen för trafiksäkerhetens 
främjande, kommer att genomföra arbetet. Vid granskning av trafikmiljön 
kommer antalet skjutsande föräldrar, beteenden, antal skolbarn som går själv, 
cyklar själv eller går och cyklar med annan person, antal barn som åker 
kollektivtrafik eller får skolskjuts att dokumenteras. Kartläggningen av trafikmiljön 
presenteras i en mer omfattande och detaljerad rapport, där även analys och 
rekommendationer om eventuella förbättringar ingår. Förslagen till förbättringar 
och vilka pengar kommunen kan avsätta för åtgärder avgör sedan vad som kan 
vara möjligt att genomföra runt skolan. 

Med hänvisning till svaret är medborgarförslaget beviljat. 

Samhällsbyggnadschef Michael Wirestam föredrar ärendet. 

Beslutsunderlag  
Medborgarförslag, 2022-11-09 
Förslag till svar på medborgarförslag, 2023-01-04 
Tjänsteskrivelse, 2023-01-04 
Protokollsbeslut allmänna utskottet, 2023-01-23 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Dnr KS 2022/376 

Klass 1A Parkskolan 

Svar på medborgarförslag om förbättrad trafiksäkerhet vid 

Parkskolan 

Tack för ert medborgarförslag! 

Kommunfullmäktige har mottagit ert medborgarförslag om förbättrad 

trafiksäkerheten runt Parkskolan. 

I ert medborgarförslag skriver ni bland annat att bilar kör fort och 

okontrollerat, att de parkerar överallt och att ni är rädda att barn ska 

komma till skada. Ni kommer bland annat med förslag om flera 

övergångsställen runt skolan, att bara bussar ska få köra vid vändplatsen 

och om fler parkeringsplatser vid FB-hallen. Sammanfattningsvis önskar 

ni att kommunen ser över och förbättrar trafiksäkerheten kring skolan. 

Aneby kommun har under senare år översiktligt tittat på trafiksäkerheten 

i Aneby och runt skolorna. Vid Parkskolan har bland annat några 

medborgarförslag om parkeringsplatser besvarats.  

Aneby kommun tycker att ert medborgarförslag är bra. Utifrån era 

förslag och synpunkter kommer trafikmätning och analys av trafikmiljön 

vid Parkskolan att genomföras under våren 2023. Säker Trafik i 

Jönköpings län, som är en del av NTF, Nationalföreningen för 

trafiksäkerhetens främjande, kommer att genomföra arbetet. NTF 

arbetar för en säker trafik och att ingen ska dödas eller skadas allvarligt i 

trafiken. När man tittar på trafikmiljön kommer antalet skjutsande 

föräldrar, beteenden, antal skolbarn som går själv, cyklar själv eller går 

och cyklar med annan person, antal barn som åker kollektivtrafik eller får 

skolskjuts att räknas och dokumenteras. Kartläggningen av trafikmiljön 

presenteras i en mer omfattande och detaljerad rapport, där även analys 

och rekommendationer om eventuella förbättringar ingår. Förslagen till 

förbättringar och vilka pengar kommunen kan avsätta för åtgärder avgör 

sedan vad som kan genomföras runt skolan. 

Med hänvisning till ovanstående är medborgarförslaget beviljat. 

Kommunfullmäktige 

Birgitta Svensson 

Kommunfullmäktiges ordförande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

KS § 52 Medborgarförslag: Angående 
trafiksäkerhet vid Frinnaryd förskola 
Dnr KS 2022/360 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 

att ställa sig bakom upprättat svar på medborgarförslag avseende trafiksäkerhet 
och staket vid Frinnaryds förskola, samt 

att medborgarförslaget med detta är besvarat. 

Ärendebeskrivning  
Ett medborgarförslag med om trafiksäkerhet och staket intill Frinnaryds förskola 
inkom till kommunen den 6 november 2022. 

I medborgarförslag konstateras att staketet runt hörnet vid förskolan är alldeles 
för lågt och oskyddat. En olycka skulle få katastrofala följder om något fordon 
skulle köra av vägen och dröna in där. Ett barn kan lätt klättra över det låga 
staketet på några sekunder och vara på den trafikerade vägen. Vidare ifrågasätts 
hur kan det komma sig att den tillåtna hastigheten är 70 km utanför en förskola? 

I förslaget till svar konstateras att vägarna runt förskolan har statligt 
huvudmannaskap vilket innebär att Trafikverket ansvarar för dessa. Aneby 
kommuns rådighet över vägarna är därmed starkt begränsad. 

Vidare konstateras att staketet och den låga höjden på detsamma har 
uppmärksammats vid höstens fastighetsrond med representanter från barn- och 
utbildningsavdelningen och tekniska enheten. Det finns med på lista över åtgärder 
efter ronden. Tekniska enheten ska åtgärda staketet så snart det är möjligt. 

Med hänvisning till svaret är medborgarförslaget att anse som besvarat. 

Samhällsbyggnadschef Michael Wirestam föredrar ärendet 

Beslutsunderlag  
Medborgarförslag, 2022-11-06 
Förslag till svar på medborgarförslag, 2022-12-15 
Tjänsteskrivelse, 2022-12-15 
Protokollsbeslut allmänna utskottet, 2023-01-23 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Dnr KS 2022/360 

Marika Etel Hagström 

Svar på medborgarförslag avseende trafiksäkerhet och 

staket vid Frinnaryds förskola 

Tack för ditt medborgarförslag! 

Kommunfullmäktige har mottagit ditt medborgarförslag om 

trafiksäkerheten och staketet vid Frinnaryds förskola. 

I ditt medborgarförslag skriver du; ”Staketet runt hörnet vid förskolan är 

alldeles för lågt och oskyddat. En olycka skulle få katastrofala följder om 

något fordon skulle köra av vägen och dröna in där. Ett barn kan 

lätt klättra över det låga staketet på några sekunder och vara på den 

trafikerade vägen. Hur kan det komma sig att hastigheten är 70 km 

utanför en förskola? Det borde var max 40 km som i samhället. 

Vet inte om någon kommun som har så hög hastighet förbi 

skola/förskola. Åker förbi varje dag och reagerar på detta, Har själv 

ingen anknytning till förskolans verksamhet.  

Det finns en gammal tennisbana i samhället som inte har använts på de 

senaste 10 åren som jag har bott här. Staketen runt det är i fint skick. 

Varför inte montera ner det och sätta det runt förskolan istället. Det 

borde inte kosta kommunen så mycket eftersom materialet redan finns.” 

Vägarna runt förskolan har statligt huvudmannaskap vilket innebär att 

Trafikverket ansvarar för dessa. Aneby kommuns rådighet över vägarna 

är därmed starkt begränsad. Söder om skolan på väg 979 mellan 

Frinnaryd och Sunhult passerar 495 fordon per dygn. Öster om skolan 

går väg 982 och där passerar knappt 200 fordon under ett dygn. 

Vid höstens fastighetsrond har staketet och den låga höjden på 

detsamma uppmärksammats. Det finns med på lista över åtgärder efter 

ronden. Tekniska enheten ska åtgärda staketet så snart det är möjligt. 

Med hänvisning till ovanstående är medborgarförslaget besvarat. 

Kommunfullmäktige 

Birgitta Svensson 

Kommunfullmäktiges ordförande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

KS § 53 Medborgarmöte för att stärka ungas 
inflytande och delaktighet 
Dnr KS 2023/80 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 
att godkänna regelverk avseende medborgarmöten för unga i Aneby kommun. 

Ärendebeskrivning  
Att barn får vara delaktiga, har möjlighet att göra sin röst hörd och har inflytande i 
alla frågor som rör dem är en rättighet som slås fast i barnkonventionen och som 
är svensk lag sedan år 2020. Det skall främja ungas inflytande över 
samhällsutvecklingen och ge möjlighet till delaktighet i politiska beslutsprocesser. 
Syftet med medborgarmöten för unga är att stärka elevinflytande och ungas 
delaktighet genom att ge möjlighet för unga i Aneby kommun att delta i dialog 
med kommunens förtroendevalda och tjänstepersoner. 
Medborgarmöten för unga ska hållas minst två gånger per år. En gång på våren 
och en gång på hösten och deltagare består av två elevrådsrepresentanter från 
varje skola varav en är elevrådsordförande samt ytterligare en person från rådet.  
Ungas delaktighet och inflytande stärks ytterligare genom att de årligen hanterar 
medel som skall användas till satsningarna som gynnar barn och ungas 
uppväxtkvalitet och delaktighet samt är inkluderande och likvärdiga för alla barn 
och unga i kommunen oavsett ekonomiska förutsättningar, social bakgrund eller 
funktionsvariationer. Kommunstyrelsen ansvarar för att medborgarmöten för 
unga genomförs.  
Kommunstyrelsens presidium 

- ansvarar för dagordning för medborgarmötet i samråd med skolans
kontaktperson.

- Planerar och förbereder varje medborgarmöte med skolans
kontaktperson, vilken är ansvarig lärare för elevrådet på Furulidskolan.
Kontaktperson deltar även på medborgarmötet.

- avgör vilka eventuella tjänstepersoner som ska närvara på mötet.
Klassråd bereder elevrådsmöten. Elevrådet bereder frågor inför medborgarmötet.  
Politiken och kommunledning förbereder frågor på samma sätt.  

Mötesstruktur 
Medborgarmöten för unga leds av kommunstyrelsens ordförande. 
De anteckningar som upprättas vid mötet anmäls till kommunstyrelsens samt 
delges samtliga elevråd.  Därefter beslutar kommunstyrelsen om hur ställda frågor, 
synpunkter och idéer ska tas om hand på lämpligt sätt. Berört utskott bereder 
ärenden och lämnar förslag till kommunstyrelsen som vid nästkommande möte 
ges återkoppling om hur förslagen, idéerna och synpunkterna har hanterats. 

Yrkanden 
Anna Ekström (L) och Maria Lundblom Bäckström (KD) yrkar bifall till barn- 
och utbildningsutskottets förslag till beslut. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2023-01-16 
Regelverk avseende medborgarmöte för unga 
Protokollsbeslut barn- och utbildningsutskottet, 2023-01-24 
     

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Regelverk avseende medborgarmöten för unga 
Antaget av kommunfullmäktige 2023-XX-XX § XX 

§ 1

Syftet med medborgarmöten för unga är att stärka elevinflytande och ungas delaktighet genom att 
ge möjlighet för unga i Aneby kommun att delta i dialog med kommunens förtroendevalda och 
tjänstepersoner. Det skall främja ungas inflytande över samhällsutvecklingen och ge möjlighet till 
delaktighet i politiska beslutsprocesser. Att barn får vara delaktiga, har möjlighet att göra sin röst 
hörd och har inflytande i alla frågor som rör dem är en rättighet som slås fast i barnkonventionen och 
som är svensk lag sedan år 2020.  Medborgarmötet deltagare består av två elevrådsrepresentanter 
från varje skola varav en är elevrådsordförande samt ytterligare en person från rådet. 

§ 2

Medborgarmöten för unga ska hållas minst två gånger per år. En gång på våren och en gång på 
hösten. 

Kommunstyrelsens ordförande besöker därutöver elevråden en gång per år. 

Förslag på årsplan för möten; 

- Besök ute på skolorna i slutet av januari.
- Medborgarmöte i mitten av april.
- Medborgarmöte i oktober månad

Transport av elever samordnas av skolan. 

§ 3

Kommunstyrelsen ansvarar för att medborgarmöten för unga genomförs. 

Kommunstyrelsens presidium  

- ansvarar för dagordning för medborgarmötet i samråd med skolans kontaktperson.
- Planerar och förbereder varje medborgarmöte med skolans kontaktperson, vilken är ansvarig

lärare för elevrådet på Furulidskolan. Kontaktperson deltar även på medborgarmötet.
- avgör vilka eventuella tjänstepersoner som ska närvara på mötet.

Klassråden bereder elevrådsmöten. Elevrådet bereder frågor inför medborgarmötet. Politiken och 
kommunledning förbereder frågor på samma sätt.  

§ 4
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Information om tid och plats meddelas inför varje läsår. Dagordning för medborgarmöten ska ske via 
kommunens webbplats, skolans intranät och via särskild inbjudan till elevrådens ordförande samt 
skolans kontaktperson senast en månad innan mötet. 

Medborgarmöten för unga äger normalt rum kl. 9.00-10.30 i kommunhuset (eller kommande 
fritidsgård) 

§ 5

Medborgarmöten för unga leds av kommunstyrelsens ordförande. 

En tjänsteperson från kommunen för mötesanteckningar och anteckningarna anmäls till 
kommunstyrelsens samt delges samtliga elevråd.  

Kommunstyrelsen beslutar om hur ställda frågor, synpunkter och idéer ska tas om hand på lämpligt 
sätt. 

Berört utskott bereder ärenden och lämnar förslag till kommunstyrelsen som vid 
nästkommande möte ges återkoppling om hur förslagen, idéerna och synpunkterna har hanterats. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

KS § 54 Regelverk för hantering av medel för att 
stärka ungas inflytande och delaktighet 
Dnr KS 2023/81 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna Regelverk för hantering av medel för att stärka ungas inflytande och 
delaktighet. 

Reservation 
Anna Ekström (L) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

Ärendebeskrivning  
Syftet med medborgarmöten för unga är att stärka elevinflytande och ungas 
delaktighet genom att ge möjlighet för unga i Aneby kommun att delta i dialog 
med kommunens förtroendevalda och tjänstepersoner. Det skall främja ungas 
inflytande över samhällsutvecklingen och ge möjlighet till delaktighet i politiska 
beslutsprocesser. Att barn får vara delaktiga, har möjlighet att göra sin röst hörd 
och har inflytande i alla frågor som rör dem är en rättighet som slås fast i 
barnkonventionen och som är svensk lag sedan år 2020. Ungas delaktighet och 
inflytande stärks ytterligare genom att de årligen hanterar en pott med pengar som 
skall användas till satsningarna som gynnar barn och ungas uppväxtkvalitet och 
delaktighet samt är inkluderande och likvärdiga för alla barn och unga i 
kommunen oavsett ekonomiska förutsättningar, social bakgrund eller 
funktionsvariationer.  

Intäkter från butiken på Kretsloppsgården, Återbruket, överför årligen 15 procent 
av intäkterna till aktiviteter i syfte att stärka barn och ungas uppväxtkvalitet i 
Aneby kommun. Förslag på idéer hanteras genom process i klassråd, elevråd och 
medborgarmöte unga. Formellt beslut fattas av kommunstyrelsen, dock ska 
medborgarmötet för ungas förslag vara styrande så länge förslaget ryms inom 
upprättade kriterier. På detta sätt tillmötesgås även personalen på 
Kretsloppsgårdens önskemål om att 15% av intäkterna skall skänkas till den 
kommunala verksamheter för barn och unga 
Medel: 25 000 kr varje år 
Satsningarna bör gynna så många ungdomar som möjligt i Aneby kommun, 
spridningen geografiskt bör beaktas mellan åren och satsningarna ska inte strida 
mot kommunens policy och värdegrund. 

Beslutsgång 
1. Skolans kontaktperson är ansvarig lärare för elevrådet på Furulidskolan.
2. Förslag på satsningar tas fram i klassråd.
3. Förslagen bereds i elevråden på respektive skola. Ett prioriterat förslag

från varje elevråd skickas vidare för fortsatt beredning. En utsedd
beredningsgrupp bereder inkomna förslag från samtliga elevråd.
Beredningsgruppen prioriterar ett förslag till beslut inför medborgarmötet
för unga. En beredningsgrupp utses bestående av en representant från
varje elevråd tillsammans med skolans kontaktperson.

4. Beslut fattas i medborgarmötet i april/maj och oktober varje år, inför
allmänna utskottets sammanträde samma månad där formellt beslut fattas.
(Allmänna utskottet delegationsrätt ger möjlighet att fatta beslut upp till en
summa av 50 000 kr)

5. Medel från kommunstyrelsens oförutsedda utgifter används som tillfällig
pott under året. Beslutade medel regleras mot Återbrukets resultat inför
bokslut.
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Yrkanden 
Tobias Kreuzpointner (C), Maria Lundblom Bäckström (KD) och Anna Ekström 
(L) yrkar bifall till sociala utskottets förslag till beslut.

Anna Ekström (L) lämnar in följande tilläggsyrkande: 

att ärendet kompletteras med information om vad återbruket har haft för 
försäljningssiffror under de senaste åren. Detta för att se hur återbruket utvecklas 
och att ha en positiv drivkraft. Mer försäljning innebär mer pengar till ungas 
inflytande. 

Beslutsgång 
Ordförande Beata Allen (C) ställer sociala utskottets förslag till beslut mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt sociala utskottets förslag till beslut. 

Ordförande Beata Allen (C) ställer Anna Ekströms (L) tilläggsyrkande mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2023-01-16 
Regelverk avseende medel för att stärkas ungas inflytande och delaktighet 
Protokollsbeslut sociala utskottet, 2023-01-25 

Beslutet skickas till 
Socialchef 
Skolchef 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

KS § 55 Uppdrag om öppen fritidsverksamhet för 
unga 
Dnr KS 2023/72 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar 

att ge Kultur- och fritidschef Gunilla Crona i uppdrag att ta fram förslag till att 
utveckla den öppna ungdomsverksamheten. Förslag skall presenteras för Barn- 
och utbildningsutskottet den 25 april 2023 samt Kommunstyrelsen den 8 maj 
2023.  

Ärendebeskrivning  
I Aneby kommun bor ca 1400 personer i åldern 7-25 år vilket motsvarar ca 20% 
av befolkningen.  I kommunen finns 9 idrottsföreningar som bedriver barn- och 
ungdomsverksamhet. Kommunens kyrkor bedriver också barn- och 
ungdomsverksamhet. såsom körsång, scouting, After school och andra aktiviteter 
som riktar sig till mål-gruppen 7-25 år. 

Under de två senaste åren har deltagartillfällena minskat främst vad gäller 
idrottsföreningarnas verksamhet men också till viss del kyrkornas verksamheter. 
En orsak är naturligtvis den pandemi som hindrade föreningar att anordna 
verksamhet utifrån de restriktioner som fanns under 2021 och våren 2022. Det 
krävs ett stort engagemang från föreningarna för att få tillbaka barn och unga efter 
dessa två år av tillbakagång. Motorintresset är stort bland våra ungdomar i 
kommunen men de bilburna ungdomarna har idag ingen naturlig koppling till 
organiserad föreningsverksamhet och därför inte heller en naturlig plats 
geografiskt i vårt samhälle.  

Kommunen har en anställd fritidsledare på 100% som under 2022 utvecklat den 
öppna fritidsverksamheten på ett positivt sätt. Trots små medel har han skapat 
mötesplatser och fångat upp flera ungdomar som inte direkt har 
föreningsanknytning. Det finns svårigheter idag i att hitta former för att utöka och 
utveckla verksamheten. Dels beroende på bristen av lokaler, men också på 
strukturer och medel som vi behöver se över för att bättre fånga upp och skapa en 
aktiv och meningsfull fritid för fler barn och unga i kommunen. 

I forskning som pågått under 2000 talet har man sett att barn och ungdomars 
aktivitet på sin fritid till stor del beror på vilken social bakgrund och vilka 
socioekonomiska förutsättningar man har. Föräldrars utbildning, yrkesposition 
och föreningsaktiva bakgrund är något som påverkar barn och ungdomars 
inställning till föreningsliv samt möjlighet att själva vara aktiva i föreningar.  

Det finns flera ungdomar i kommunen som vi behöver fånga upp och skapa 
aktiviteter för. De verksamheter vi skall utveckla behöver vara inkluderande och 
likvärdiga för alla barn och unga i kommunen oavsett ekonomiska förutsättningar, 
social bakgrund eller funktionsvariationer. 

Barn och utbildningsavdelningen föreslår därför utskottet att besluta om att 
föreslå kommunstyrelsen uppdrar åt kultur och fritidschef Gunilla Crona att ta 
fram förslag till hur kommunen kan utveckla den öppna ungdomsverksamheten. 

Yrkanden 
Anna Ekström (L), Anita Walfridsson (M) yrkar bifall till barn- och 
utbildningsutskottet förslag till beslut. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Beslutsunderlag 
Protokollsbeslut barn- och utbildningsutskottet, 2023-01-24 
Tjänsteskrivelse, 2023-01-16 
   

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

KS § 56 Fördelning av kultur- och föreningsstöd 
år 2023 (kommunalt bidrag) 
Dnr KS 2023/71 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar 

att fördela Aneby kommuns Kultur- och föreningsstöd 2023 enligt bilaga och 
tilldela föreningarna totalt 1 035 000 kr 

att ge barn- och utbildningsutskottet i uppdrag att se över föreningsstödets 
utformning och upplägg efter dialog med föreningarna inför beslut om kultur- 
och föreningsbidrag 2024. 

Ärendebeskrivning  
Varje år delar Aneby kommun ut kultur- och föreningsstöd i enlighet med policy 
och riktlinjer för Aneby kommuns kultur- och föreningsstöd.  Förslag till 
fördelning av bidraget för 2023 har utarbetats och omfattar totalt  
1 035 000 kr. Den totala budgeten för kultur- och föreningsstöd för 2023 uppgår 
till 1 056 000 kr. Föreningar som är berättigade till föreningsstöd har att före den 
31 oktober varje år inkomma med ansökningshandlingar i enlighet med riktlinjer, 
som fastslås i det av Kommunfullmäktige antagna policydokumentet från 2016-
06-20
För att förenkla administrationen för såväl föreningar som kommunen, samt 
skapa kontinuitet för föreningsverksamheten, har flerårsavtal upprättats med ett 
antal föreningar fr o m 2014. Totalt har 16 föreningar pågående flerårsavtal (2022-
2024). Furulidshallen (fotbollshallen) har beviljats årligt driftsbidrag med 30 000 
kr/år fram till 2029. Föreningar, där såväl verksamhet som anläggningskostnader 
varierar inom ett större ekonomiskt spann, söker årligt bidrag. Tillsammans med 
föreningar, där tidigare gällande flerårsavtal löpt ut, är det 29 föreningar och 
organisationer som sökt bidrag för 2023. Förslag till fördelning av bidraget har 
utarbetats med utgångspunkt från denna schablon: 

Medlemsbidrag 0-6 år, 10 kr/medlem
7-25 år, 20 kr/medlem
26 år och äldre, 10 kr/medlem

Lokalbidrag  25% av redovisad kostnad
Driftbidrag egen anläggning 55% av redovisad kostnad
Maskinunderhåll/drivmedel  25% av redovisad kostnad
Idrottsskola  500 kr/aktivitetskväll
Strategiskt placerade lokaler  6000 kr/lokal
För ett antal föreningar är ovanstående generella bidrag ej fullt tillämpliga och i 
dessa fall görs en särskild bedömning, som ligger till grund för bidraget. Bidragen 
fördelas i sin helhet med hänsyn till givet budgetunderlag. Föreningarna kan 
inkomma med synpunkter på utfallet. 

Yrkande 
Tobias Kreuzpointner (C) lämnar in följande tilläggsyrkande: 

att ge barn- och utbildningsutskottet i uppdrag att se över föreningsstödets 
utformning och upplägg efter dialog med föreningarna inför beslut om kultur- 
och föreningsbidrag 2024. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Maria Lundblom Bäckström (KD), Tommy Gustafsson (S), Paul Brinkmann (C), 
Arijana Jazic (S), Annki Stark (S) och Sune Svensson (S) yrkar bifall till Tobias 
Kreuzpointners (C) tilläggsyrkande. 

Mats Hansson (M) lämnar in följande tilläggsyrkande: 

att föreningsbidraget i framtida beslut ska inflationssäkras. 
Maria Lundblom Bäckström (KD) yrkar avslag till Mats Hansson (M) 
tilläggsyrkande. 

Beslutsgång 
Ordförande Beata Allen (C) ställer barn- och utbildningsutskottets förslag mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller barn- och utbildningsutskottets 
förslag till beslut. 

Ordförande Beata Allen (C) ställer Tobias Kreuzpointner (C) tilläggsyrkande mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Ordförande Beata Allen (C) ställer Mats Hansson (M) tilläggsyrkande mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2023-01-11 
Kultur- och föreningsstöd 2023 sammanställning 
Protokollsbeslut barn- och utbildningsutskottet, 2023-01-24 

Beslutet skickas till 
Kultur- och fritidschef 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

KS § 57 Yttrande i mål 65-23 avseende 
laglighetsprövning av motion angående 
revisionsberättelse för Stiftelsen Aneby bostäder 
för år 2017 
Dnr KS 2022/114 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar 

att anta upprättat yttrande så som sitt eget, samt  

att översända det till Förvaltningsrätten i Jönköping. 

Reservation 
Mats Hansson (M), Anita Walfridsson (M), Kristin Apsey (SD) och Gabriel 
Soldan (SD) reserverar sig mot beslutet i sin helhet. 

Deltagande i beslut 
Yvonne Bäckelid (M) avstår från att delta i beslutet. 

Ärendebeskrivning  
Aneby kommun har mottagit ett föreläggande från Förvaltningsrätten i Jönköping 
avseende laglighetsprövning av kommunfullmäktiges beslut § 168. Föreläggandet 
innebär att Aneby kommun skall inkomma med ett skriftligt yttrande i målet.   

Birgit Andersson yrkar att Förvaltningsrätten ska upphäva kommunfullmäktiges 
beslut då hon hävdar att det strider mot lag eller annan författning (Kommunallag 
(2017:725) 13 kap 8 § 4 p). Birgit Andersson hänvisar till protokollet med 
reservation om att det av kommunstyrelsen upprättade förslaget till svar på 
motionen står i strid med Stiftelselagen (1994:1220) kap. 5 samt regeringsformen 1 
kap. 9 §. 

Aneby kommun har i enlighet med föreläggandet upprättat ett förslag till yttrande.  

Beslutsunderlag  
Föreläggande Förvaltningsrätten i Jönköping mål nummer 65-23, 2023-01-10 
Underrättelse Förvaltningsrätten i Jönköping mål nummer 65-23, 2023-01-19 
Stadgar Stiftelsen Aneby bostäder, registrerade av Länsstyrelsen i Jönköpings län 
2002-01-11 
Yttrande i mål 65-23 
Tjänsteskrivelse, 2023-01-30 

Beslutet skickas till 
Förvaltningsrätten i Jönköping 
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2023-02-09 

Förvaltningsrätten i 
Jönköping  
Box 2201 
550 02 Jönköping 

Mål nr 65-23 
Birgit Andersson ./. Aneby kommun 
angående laglighetsprövning 

--------------------------------------------- 

Härmed avger Aneby kommun yttrande i målet. 

Yrkande 
Aneby kommun bestrider Birgit Anderssons överklagande och yrkar att det ska 
avslås.  

Grunder och omständigheter 
Birgit Andersson har överklagat kommunfullmäktiges i Aneby beslut i ärende 
”Svar på motion: Angående revisionsberättelse för Stiftelsen Aneby bostäder för 
år 2017”. Hon har yrkat att beslutet, som fattades vid kommunfullmäktiges 
sammanträde den 12 december 2022 (§ 168), ska upphävas.  

Birgit Andersson uppger att beslutet ska upphävas på den grund att det strider 
mot lag eller annan författning (13 kap 8 § 4 p. kommunallagen). Hon hänvisar till 
den reservation mot beslutet som den moderata kommunfullmäktigegruppen 
lämnat. Av reservationen framgår att gruppen anser att svaret på motionen strider 
mot kapitel 5 i stiftelselagen och 1 kap 9 § i regeringsformen.  

Kommunfullmäktige i Aneby kommun beslutade den 23 april 2018 (§ 28) att inte 
bevilja ansvarsfrihet för två ledamöter i styrelsen för Stiftelsen Anebybostäder. 
Beslutet har vunnit laga kraft. I motionen har föreslagits att kommunfullmäktige 
ska besluta att ta upp frågan om ansvarsfrihet på nytt m.fl. yrkanden. 
Kommunfullmäktige har i det överklagade beslutet ställt sig bakom upprättat 
förslag till svar på motionen och avslagit motionen.    
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Av motionssvaret framgår bl.a. att kommunfullmäktiges beslut från 2018 att inte 
bevilja ansvarsfrihet har sin grund i avsaknad av transparens, att adekvat 
information undanhållits kommunstyrelsen samt att stiftelsens styrelse brustit mot 
gällande regler. Därmed hade förtroendet för ordföranden och vice ordföranden i 
stiftelsen skadats. Att kommunfullmäktige ska ta ställning till frågan om 
ansvarsfrihet för stiftelsens styrelse framgår av stiftelsens stadgar, se bilaga. Beslut 
om att vägra ansvarsfrihet kan vara aktuellt av olika orsaker, såsom att det kan 
föreligga skadeståndsskyldighet eller att det finns skäl att inte godkänna hur 
styrelse eller ledamöter arbetat. Påståendet i den reservation som Birgit Andersson 
hänvisar till, att de enda grunderna för att inte bevilja ansvarsfrihet är att styrelsen 
eller någon ledamot i den skulle ha orsakat ekonomisk skada för stiftelsen eller 
någon annan är inte korrekt. De omständigheter som kommunfullmäktige kan 
lägga till grund för ett beslut att inte bevilja ansvarsfrihet är inte begränsat till 
handlingar eller underlåtenhet som orsakar skada enligt vad som anges i 5 kap 
stiftelselagen, utan kan avse helt andra orsaker. 

Påståendet om att svaret på motionen och det överklagade beslutet skulle stå i 
strid med regeringsformens krav i 1 kap 9 § om allas likhet inför lagen och kravet 
på att iaktta saklighet och opartiskhet i verksamheten är grundlöst. Kommunen 
anser att det överklagade beslutet inte strider mot vare sig stiftelselagen eller 
regeringsformen.  De omständigheter som åberopats av Birgit Andersson är 
därför inte grund för att anse det överklagade beslutet olagligt enligt någon av de 
grunder som anges i 13 kap 8 § kommunallagen. Kommunfullmäktiges beslut är 
lagligen fattat, varför överklagandet ska avslås.  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

KS § 58 Revidering av taxa för kopior och 
avskrifter av allmän handling 
Dnr KS 2021/232 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige besluta 

att anta föreslagna revideringar gällande taxa för kopia och avskrift av allmän 
handling. 

Reservation 
Kristin Apsey (SD) och Gabriel Soldan (SD) reserverar sig till förmån för eget 
yrkande. 

Ärendebeskrivning  
De flesta kommuner och myndigheter har en taxa för kopia och avskrift av allmän 
handling. Syftet med taxan är att kopieringsavgiften ska täcka kommunens 
kostnader för papper och slitage på skrivare. 

En allmän handling är en framställning av skrift eller bild samt upptagning som 
kan läsas, avlyssnas eller på annat sätt uppfattas endast med hjälp av tekniskt 
hjälpmedel om den förvaras hos kommunen och är att anse som inkommen eller 
upprättad hos kommunen.  

Vill personen ta en kopia på den allmänna handlingen som har begärts ut på plats 
i kommunens lokaler kan en avgift tas ut. Avgiften kan även tas ut om personen 
begär att få en kopia på en handling översänd med post eller e-post. Taxan 
fastställer i detalj hur avgiften får tas ut samt undantag från den. Taxan följer 
tryckfrihetsförordningen och avgiftsförordningen. 

De föreslagna revideringarna avser uppräkning av avgifterna till följd av ökade 
prisnivåer. Det föreslås även redaktionella ändringar för att förtydliga regelverket 
och för att taxan ska bli mer likriktat med hur andra kommuners taxor ser ut. 

Besvarande av frågor i Kristin Apseys med fleras yrkande om återremittering 
vid kommunfullmäktige 2022-12-12 
Kristin Apsey (SD), Peter Sörensson (SD), Gerald Apsey (SD), Anders Wennblad 
(SD) och Peter Lindsgård (SD) yrkade på att revidering av taxa för kopia och 
avskrift av allmän handling skulle återremitteras till kommunstyrelsen för att 
besvara följande frågeställningar: 

1) Hur många personer använder tjänsten? 
2) Vilken kostnad har kommunen haft för utskrifter innan taxan kom och efter? 
3) Hur stor är arbetsbördan att skicka digitala dokument? 

Politiska administrationen har tillsammans med hjälp från andra handläggare på 
kommunens olika avdelningar arbetat för att sammanställa ett svar på ovanstående 
frågor. Eftersom taxan är införd relativt nyligen, har ingen kumulerad statistik för 
utlämning av handlingar upprättats. Om det finns önskemål på att få denna typ av 
statistik redovisad, skulle det gå att upprätta en rutin för inkomna förfrågningar 
samt utlämnade handlingar. Denna typ av statistisk förs inte idag, eftersom det är 
flera olika handläggare som hanterar utlämnande av handlingar, inte bara 
registraturen och den politiska administrationen. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Avseende kostnaden för utskrifter innan taxan infördes och efter är kostnaden 
den samma. Taxan infördes för att den som gör förfrågningar själv ska betala för 
de overheadkostnader som uppstår vid utlämningar av handlingar, 
och att detta inte ska belasta kommunens budget. 
Det är också i dagsläget svårt att redovisa hur stora intäkterna är från utlämning av 
allmänna handlingar, eftersom intäkterna fördelas på flera olika avdelningar och 
enheter. 

Beträffande arbetsbördan för att skicka digitala dokument varierar denna 
beroende på vilken typ av handlingar som efterfrågas. Vissa typer av handlingar, 
exempelvis inkomna och utgående skrivelser, är relativt enkla att lämna ut. Andra 
typer av delar av allmänna handlingar, så som utdrag från olika register, 
statistiskdata och annan typ av information som inte sammanställts i ett register 
kan ta längre tid. Exempel på sådana förfrågningar kan vara utdrag från olika 
protokoll som sträcker sig långt tillbaka i tiden. 

Yrkande 
Kristin Apsey (SD) och Gabriel Soldan (SD) yrkar på avslag till upprättat förslag 
till beslut, med motivering att en digital allmän handling bör vara kostnadsfri. 

Beslutsgång 
Ordförande Beata Allen (C) ställer upprättat förslag till beslut mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller upprättat förslag till beslut. 

Beslutsunderlag  
Protokollsbeslut kommunfullmäktige, 2022-12-12 
Tjänsteskrivelse, 2023-01-31 
Nuvarande taxa 
Förslag på reviderad taxa 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

KS § 59 Ledamöter till Anebys kommunala råd i 
frågor om funktionsnedsättning 
Dnr KS 2023/60 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar 

att välja Arijana Jazic (S), Annki Stark (S) och Maria Lundblom Bäckström (KD) 
till ledamöter i Anebys kommunala råd i frågor om funktionsnedsättning, samt 

att välja Arijana Jazic (S) till ordförande i rådet. 

Reservation 
Mats Hansson (M), Anita Walfridsson (M), Yvonne Bäckelid (M), Kristin Apsey 
(SD) och Gabriel Soldan (SD) reserverar sig mot beslutet i sin helhet. 

Anna Ekström (L) reserverar sig mot beslutet och lämnar in skriftlig motivering: 

Jag reserverar mig mot beslutet att tillsätta de tre politiska platserna i Anebys 
kommunala råd i frågor om funktionsnedsättning med personer enbart från 
majoriteten. En av platserna borde varit given till oppositionen så det varit tidigare 
mandatperiod. 

Ärendebeskrivning  
Kommunstyrelsen har att utse representanter till rådet i frågor om 
funktionsnedsättning, ett forum för samråd och dialog mellan den kommunala 
förvaltningen och organisationerna via dess företrädare. Kommunstyrelsen utser 
en ledamot ur varje utskott. Allmänna utskottet föreslår Annki Stark (S), barn- 
och utbildningsutskottet föreslår Maria Lundblom Bäckström (KD) och sociala 
utskottet föreslår Arijana Jazic (S). 

Beslutsunderlag  
Protokollsbeslut allmänna utskottet, 2023-01-23 
Protokollsbeslut barn- och utbildningsutskottet, 2023-01-24 
Protokollsbeslut sociala utskottet, 2023-01-25 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

KS § 60 Organisation i arbetet med ny strategisk 
plan för Aneby kommun 
Dnr KS 2023/93 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar 

att till styrgrupp för framtagande av strategisk plan 2024-2027 utse 
kommunstyrelsens presidium, ordföranden i kommunstyrelsens utskott, 
ordförande i samhällsbyggnadsnämnden, ordförande i Stiftelsen Aneby Bostäder, 
ordförande i Stiftelsen Kulturreservatet Åsens by samt ordförande för Aneby 
Miljö & Vatten AB. 

Reservation 
Anna Ekström (L) reserverar sig och lämnar in följande motivering: 

Det är beklagligt att majoriteten tillsätter en styrgrupp med minimal insyn av 
andra än just majoritetens ledamöter i en bred fråga, där vi bör ha en mer 
parlamentarisk sammansättning. Att även strypa möjligheten till ersättare är även 
detta beklagligt. 

Ärendebeskrivning  
Varje mandatperiod tas en ny strategisk plan för Aneby kommun fram. Arbetet 
påbörjas och färdigställs under mandatperiodens första halvår. Processen med att 
arbeta fram en ny strategisk plan löper parallellt med budgetprocessen då den 
strategiska planen även inkluderar övergripande mål och styrtal. Den strategiska 
planen kommer att innehålla hållbarhets- och miljömål i syfte att ersätta 
nuvarande miljömålsplan som gäller 2011-2025.  

Kommunstyrelsen utser en styrgrupp som leder arbetet med att ta fram en ny 
strategisk plan. Styrgruppen består av kommunstyrelsens presidium, ordföranden i 
kommunstyrelsens utskott, ordförande i samhällsbyggnadsnämnden, ordförande i 
Stiftelsen Aneby Bostäder, ordförande i Stiftelsen Kulturreservatet Åsens by samt 
ordförande för Aneby Miljö & Vatten AB. Styrgruppen leds av kommunstyrelsens 
ordförande. 

Kommundirektören håller samman arbetet i styrgruppen och involverar 
kommunledningsgrupp samt övriga tjänstepersoner som krävs för arbetet. 
Nuvarande strategisk plan gäller 2020-2023. Kommunfullmäktige fattar beslut om 
ny strategisk plan för Aneby kommun senast i juni 2023. 

Yrkanden 
Mats Hansson (M) och Anna Ekström (L) yrkar på följande: 

att i styrgruppen för den strategiska planen ska ges plats för en ledamot från 
vardera parti som är representerade i kommunstyrelsen ska ingå i gruppen och att 
det ska vara möjligt att ha en ersättare för varje deltagare. 

Anita Walfridsson (M), Yvonne Bäckelid (M), Kristin Apsey (SD) och Gabriel 
Soldan (SD) yrkar bifall till Mats Hansson (M) och Anna Ekström (L) yrkande. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Beslutsgång 
Ordförande Beata Allen (C) ställer upprättat förslag till beslut mot Anna Ekström 
(L) och Mats Hansson (M) yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller
upprättat förslag till beslut.

Omröstning begärs 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 

Ja-röst för bifall till upprättat förslag till beslut  
Nej-röst för bifall till Anna Ekström (L) och Mats Hansson (M) yrkande 

Kommunstyrelsen beslutar således med nio (9) ja-röster och sex (6) nej-röster 
enligt upprättat förslag till beslut. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2023-01-30 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige (anmälningsärende) 
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Omröstningslista 1. 
Kommunstyrelsen 

Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Parti Ledamöter Ja Nej Avstår 
S Arijana Jazic, 1:e vice ordförande X 
S Tommy Gustafsson X 
S Annki Stark X 
S Sune Svensson X 
C Tobias Kreuzpointner X 
C Paul Brinkmann X 

KD Maria Lundblom Bäckström X 
KD Marianne Cederqvist X 
L Anna Ekström X 

SD Gabriel Soldan X 
SD Kristin Apsey X 
M Yvonne Bäckelid X 
M Anita Walfridsson X 
M Mats Hansson, 2:e vice ordförande X 
C Beata Allen, ordförande X 

Parti Ersättare Ja Nej Avstår 
S Kerstin Karlsson 
S Per-Magnus Svensson 
S Manaar Tlas 
V Håkan Svensson 
C Gudrun Andersson 
C Inga-Lill Lindh 
C Barbro Ferm 

KD Caroline Wittrin 
KD Isaac Svärd 
L Johanna Bladelius 

SD Joakim Larsson 
SD Gerald Apsey 
M Christian Berntö 
M Mikael Jansson 
M Sandra Bergqvist 

Summa: 9 6 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

KS § 61 Information från kommundirektör och 
kommunstyrelsens ordförande 
Dnr KS 2023/20 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar 

att lägga informationen till handlingarna. 

Ärendebeskrivning  
Kommundirektör Mikael Fornander och kommunstyrelsens ordförande Beata 
Allen informerar om följande: 

- Mikael Fornander och Mats Hansson (M) har deltagit på kommunalt
forum med samtliga kommuner i Jönköpings län. Det har hållits en
workshop kring gemensamma utmaningar för kommunerna i länet.

- Länstrafiken Jönköping har utrett potentiella besparingsförslag
motsvarande 40 miljoner kronor på länsnivå. Som ett led i detta arbete har
det förts kommundialoger. Besparingsåtgärderna kommer för Aneby
kommuns del att påverka linje 160 och 124. Förslagen förväntas
verkställas i samband med halvårsskiftet 2023. Region Jönköpings län bär
ansvar för besluten om förändringen av bussturerna.

- Hälsohögskolan i Jönköping har informerat om att en distansutbildning av
sjuksköterskeprogrammet kommer att erbjudas i Eksjö och Värnamo.

- Diskussioner kring cybersäkerhet har lyfts av flera aktörer. Kommunen
fortsätter att bevaka frågan.

- Kommundirektör, ledningsgrupp och chefer ser fram emot utvecklingsdag
med kommunstyrelsen och andra förtroendevalda på Gransnäs
ungdomsgård den 7 februari.
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

KS § 62 Anmälningsärenden 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar 

att anse ärendena anmälda. 

Ärendebeskrivning  
Protokoll allmänna utskottet, 2023-01-23 

Protokoll barn- och utbildningsutskottet, 2023-01-24 

Protokoll samhällsbyggnadsnämnden, 2023-01-25 

Protokoll sociala utskottet, 2023-01-25 

Protokoll Vattenrådet Svartån Sommen, 2022-11-16 

Mötesanteckningar Klimatrådet, 2022-12-07 
- Bilagor Klimatrådet

Protokoll Primärkommunalt samverkansorgan, 2022-12-15 
- Bilagor PKS

Verksamhetsrapport Konsument Höglandet 2022 

Överenskommelse God och nära vård 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2023-02-06 

Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

KS § 63 Delegationsbeslut 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna anmälda delegationsbeslut. 

Ärendebeskrivning  
Delegationsbeslut kommunstyrelsens ordförande, 2023-01-31 
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